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Chritoiu:Daca produsele sanitare nu se ieftinesc, vom lua masuri de urgenta,

precum rechizitionarea sau plafonarea preturilor

Piata produselor sanitare nu functioneaza bine în aceasta perioada,  existând scumpiri chiar si de 100%, iar

autoritatile se pregatesc de  plafonarea preturilor sau de rechizitionarea produselor, daca situatia  nu revine

la normal, a declarat, miercuri, pentru AGERPRES, Bogdan  Chiritoiu, presedintele Consiliului

Concurentei.

"Vedem cresteri mari de preturi la produsele sanitare, echipamente de  protectie, dezinfectanti. Dupa cum se stie,

pe zona aceasta au fost  interzise exporturile, iar Guvernul importa, prin Unifarm sau prin alte  instrumente,

echipamente de protectie. Au fost identificati producatori  din tara care îsi reprofileaza activitatea si încep sa

produca masti sau  dezinfectanti. În orice caz, aceasta este o piata care clar nu  functioneaza bine. O observam cu

atentie, avem în derulare investigatii,  iar daca suspiciunile se confirma vom aplica amenzi. Suntem atenti la  ce se

întâmpla si, daca lucrurile nu se normalizeaza, atunci va trebui  sa venim cu alte interventii", a spus Chiritoiu.

El a precizat ca preturile ar trebui sa revina aproape la cele dinaintea crizei.

"Daca vedem o crestere de 10-20%, bun, e o crestere exceptionala, cum  sunt si perturbari ale lanturilor de

productie si logistice, deci  anumite cresteri de pret pot aparea corect în aceasta perioada. Dar daca  vedem cresteri

foarte mari, cum sunt acum la unele produse, de 100%,  atunci va trebui sa venim cu alte mijloace de

interventie.(...) În  legislatia de urgenta sunt prevazute masuri precum rechizitionarea  produselor si stabilirea

preturilor de catre autoritati. Sunt mijloace  mai  brutale, pe care nu e bine sa le luam cu usurinta, dar daca va fi 

nevoie vom ajunge acolo...", a subliniat seful Concurentei.

Întrebat care este orizontul de timp în care ar putea fi luate aceste masuri, Chiritoiu nu a putut raspunde cu

precizie.

"Nu tine numai de noi, de Consiliul Concurentei. Noi putem face  investigatii. Restul, daca ajungem la alte masuri,

necesita o coordonare  între institutii si nu putem decide numai noi. Acum facem schimb de  informatii cu

Autoritatea Nationala pentru Protectia Consumatorilor si  cu Ministerul Sanatatii", a mai spus el.

Pe de alta parte, la alimente nu exista o scumpire generalizata, care  sa necesite interventia statului, a subliniat

Bogdan Chiritoiu.

"În ceea ce priveste pretul alimentelor, aici datele noastre reies din  Monitorul Preturilor la alimente, unde avem

preturile unor produse care  acopera în jur de 60% din consumul din tara, vedem cresteri de preturi  moderate. Sunt

produse la care avem cresteri de 1-2%, sunt produse  pentru care avem 10-15-20%, dar nu vedem o crestere

generalizata, nu  putem spune ca toate preturile la produsele de baza cresc. Pe medie,  asta vedem. Nu sunt cresteri

atât de mari ca sa putem spune ca necesita o  interventie în forta a statului pe zona asta. Vedem si preturi care  scad

fata de februarie. Mecanismele de piata par sa functioneze", a  explicat presedintele Consiliului.

Potrivit acestuia, cele mai mari cresteri sunt la produsele importate,  întrucât creste costul transportului, care este

afectat în toata Europa.

"În orice caz, monitorizam cu atentie piata si acolo unde avem  suspiciuni de întelegeri între companii, acolo o sa

intervenim", a mai  spus Chiritoiu, care a recomandat consumatorilor sa utilizeze aplicatia  Monitorul Preturilor

Alimentelor pentru a se informa cu privire la  produsele din marile lanturi de magazine.
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